
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. april 2018 stillet følgende spørgs-

mål nr. 828 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Stine Brix (EL) og Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 828:  

”Ministeren bedes oplyse, hvornår ministeriet konstaterede, at eksportstrategien 

fra 2009 slog fejl, og kommunikerede ministeriet eller den daværende minister dette 

til folketingets partier?” 

 

Svar: 

Jeg har hertil fået oplyst, at i forbindelse med at SSI tilbage i 2012 anbefalede forskel-

lige mulige løsninger for vaccineområdet som følge af områdets økonomiske udfor-

dringer, jf. også min besvarelse af SUU alm. del – spm. 826 og 827, pegede SSI bl.a. på 

efterspørgselsfald og prispres på eksportmarkederne, som en udfordring. 

 

Jeg er endvidere blevet oplyst om, at det var på dette tidspunkt den daværende 

sundhedsminister Astrid Krag (SF) i SRSF-regeringen tog initiativ til at igangsætte vær-

diaŶsættelser af SSI DiagŶostica og SSI’s vacciŶeproduktioŶ. Disse værdiansættelser 

indgik i grundlaget for den daværende SR-regerings beslutning i marts måned 2014 

oŵ at igaŶgsætte salgsprocesserŶe for SSI’s vacciŶeproduktioŶ og SSI DiagŶostica, jf. 
også min besvarelse af SUU alm. del – spm. 490 af 27. februar 2018.  
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